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Ib Thyregod: I anledning af finansmini- 
sterens sidste bemærkning, at man ved 
kildeskatten skulle løse dette problem, vil 
jeg blot sige dette, at det er et dobbelt- 
sidigt problem, som det også fremgår af 
betænkningen, og hvad vi også var enige 
om i udvalget. Spørgsmålet om en skatte- 
forhøjelse i det øjeblik, man får en mindre 
indtægtsstigning, er dels et problem, der 
har relation til skattelovgivningen, men det 
er også et problem i forhold til folkepen- 
sionslovgivningen, og det er derfor, vi i 
udvalget har været enige om at bede finans- 
ministeren sammen med socialministeren 
overveje disse spørgsmål. 

Finansministeren (Grünbaüm): Jeg vil 
bare sige, at det er jeg da ganske klar over; 
det står også i udvalgsbetænkningen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Lovforslagets §§ 1-5 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Formanden: J eg foreslår, at lovforslaget 
går direkte til tredje behandling uden for- 
nyet udvalgsbehandling. Hvis ingen gør 
indsigelse mod dette forslag, betragter jeg 
det som vedtaget. (Ophold). Det er  vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Anden behandling af forslag til lov om til- 
læg til lov om indenlandsk skillemønt. 

(Første behandling af lovforslaget (iir. 79) 
findes i tid,enden sp. 1054). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslagets paragraffer og spørgsmålet 
om dets overgang til tredje behandling sat- 
tes, til forhandling under ét. 

Ingen bad om ordet. , 

Lovforslagets §§ 1-4 og dets overgang til 
tredje behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Første behandling af f orslag til lov om Dan- 
marks deltagelse i det europæiske astronomiske 
forskningssamarbejde vedrørende den sydlige 
stjernehimmel. 

(Lovforslaget (nr. 68) findes i tillæg A. 
sp. 1505, fremsættelsen i tidenden sp. 660). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Holst: Det foreliggende lovforslag om- 
handler Danmarks deltagelse i det euro- 
pæiske astronomiske forskningssamarbejde 
vedrørende den sydlige stjernehimmel. Nogle 
af de mest afgørende undersøgelser kan kun 
finde sted fra sydlige laboratorier. Sam- 
arbejdet foreslås at skulle foregå i ESO, der 
blev oprettet i 1962 efter undersøgelser 
foretaget af én europæisk : ekspertgruppe, 
som det på en konference i 1953 blev 
besluttet at nedsætte. ESO-konventionén 
er ratificeret af Frankrig, Holland, Sverige 
og Vesttyskland, medens Belgien har under- 
skrevet konventionen, men endnu ikke til- 
endebragt ratinkationsproceduren. - 

Baggrunden for medlemsstaternes hen- 
vendelse til Danmark om medlemskab er 
det internationalt høje stade, dansk astro- 
nomisk forskning står pa; En tilslutning 
vil betyde, at dansk astronomi får lejlighed 
til at deltage i internationalt forsknings- 
arbejde, og at resultaterne herfra vil være 
tilgængelige for samt indgå i den forskning, 
der drives her fra landet. I den forbindelse 
nævner undervisningsministeren rigtigt i 
sin skriftlige fremsættelse, at professor, dr. 
phil. Bengt Strømgren, der er en af vore 
allerstørste videnskabsmænd, vender hjem 
til Danmark fra USA for at beklæde et 
ekstraordinært professorat ved Københavns 
universitet i løbet af 1967. 

Indstillingen til forskningen er her i lan- 
det undergået én lykkelig ændring til det 
bedre. Det erkendes nu i alle kredse af 
befolkningen, at forskning er en absolut 
nødvendighed, såfremt Danmark vil be- 
holde sin placering og sit økonomiske, tek- 
nologiske og kulturelle stade i den vestlige 
verden..Forskning er' ganske enkelt en for- 
udsætning for at være med til at forme 
fremtiden. Forskningens resultater griber 
efterhånden helt afgørende ind i hver 


